
NetwerkNieuws.
DISPUUT TRANSPORTKUNDE PANDORA

  Afstudeerverhaal 
 Martijn Rodenburg

 Buitenland Reisverslag 
 China

 Ter land, ter zee en in de lucht
 Bagageafhandeling bij KLM

JAARGANG 24 | NUMMER 3| NOVEMBER 2015



Getting enthusiastic about 
these pieces of steel?

With nearly 7,000 professionals providing services world-wide 
from 100 offices in 35 countries, Royal HaskoningDHV carries 
out more than 30,000 projects every year.

Our experts in industry, energy and mining serve a wide range of 
industry sectors. These include oil and gas, chemicals, energy, resource 
recovery, mining, heavy industry and logistics.

As leader in sustainability and innovation, Royal HaskoningDHV provides 
the next exciting step in working towards enhancing society together.

RoyalhaskoningDHV is always looking for people with a talent for their 
profession. Are you ambitious, flexible, a team worker and interested in a 
position with us? 

Johan Pruisken
Director Advisory Group
T: +31 102865445
M: +31 629065861
E: johan.pruisken@rhdhv.com

royalhaskoningdhv.com



 Inhoudsopgave | 3

4 Van het bestuur

7	 Van	de	sectie

8 Het smoelenboek

10 Ter land, ter zee en in de lucht

14 Centerfold

16 Exploring Shanghai and Beijing 

18 Afstudeerverhaal

20 Verslag van de buitenlandreis naar China

22 Promovendus aan het woord

25 Gadgets & Hersenkrakers

INHOUDSOPGAVE

Colofon
 

Dispuut Transportkunde Pandora
Mekelweg 2, 2628 CD Delft
E: info@transportkunde.nl

T: +31(0)15-2786566
W: www.transportkunde.nl

NetwerkNieuws | Jaargang 24 | Editie 3 | November 2015
Printhawk.eu | Oplage 1000 stuks 

 

Bagage afhandeling bij KLM
Dennis van Kleef

Ter land, ter zee en in de lucht  - Pagina 10

 

Inter-stedelijk vraag gestuurd vervoer
Niels Jacobs

                Promovendus aan het woord  - Pagina 22

De HEXO+
Uw persoonlijke camera man off piste

Gadgets - Pagina 25

Exploring Shanghai and Beijing   
Dr. Wouter W.A.Beelaerts van Blokland 

Nawoord - Pagina 16



           4|Van het bestuur

Nadat de eerstejaars TEL’ers hun eerste jaar met succes hadden 
afgesloten, de tweedejaars druk bezig waren met afstuderen en 
de docenten hun zaken voor dit jaar met dank konden afsluiten, 
ging eenieder zich voorbereiden op een mooie zomer. Veel stu-
denten kozen ervoor om het buitenland te verkennen met als 
hoogtepunt de business tour naar China. Maar helaas is voor ve-
len de zomer voorbijgevlogen en ondertussen is er alweer een 
nieuwe lichting TEL’ers begonnen aan de mooiste master die 
Werktuigbouwkunde te bieden heeft. Het nieuwe bestuur heeft 
de plannen voor de Duitslandreis nu al op orde en die belooft 
ook dit jaar weer legendarisch te gaan worden. Een nieuwe frisse 
wind waait inmiddels door het bestuurshok en de komende tijd 
zullen de studenten gaan merken wat deze enthousiastelingen 
voor hen in petto hebben. De ouderejaars blikken terug op de 
opgedane kennis van het afgelopen jaar om later dit jaar een 
afstudeerrichting te gaan kiezen en ook op de vele bedrijven 
waarmee we afgelopen jaar hebben kennisgemaakt. 

Excursie KLM Schiphol 
Als onderdeel van het vak ‘Advanced Bagage Handling’ van Pro-
fessor Lodewijks werd op vrijdag 12 juni met 20 studenten een 
bezoek gebracht aan KLM op luchthaven Schiphol. Het privilege 
van een kijkje nemen in de keuken van de bagage afhandeling 
op een van de grootste luchthavens van Europa wordt eigenlijk 
nooit aan studenten verleend, maar vanwege goede connecties 
met oud TEL’ers mocht het dispuut deze unieke excursie voor 
de tweede maal organiseren. De ochtend begon met een uit-
gebreide security check waarbij iedereen de nodige hesjes en 
badges ontving. Daarna werden de studenten in kleine groep-
en opgedeeld en kregen zij een uiterst interessante rondleid-
ing door enthousiaste medewerkers van KLM waaronder oud 
TEL’ers Dennis van Kleef en Ton Opdam. Alle aspecten van de 
bagage afhandeling op een luchthaven zijn aan bod gekomen. 
De studenten hebben met eigen ogen gezien hoe koffers, nadat 
ze zijn ingecheckt, op ingenieuze en automatische wijze bij het 
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juiste vliegtuig terecht komen. Hoogtepunt van dit proces is de 
automatische koffer sorteer robot, een van de meest geavan-
ceerde ter wereld. Het was geweldig om te zien hoe de koffers 
gescand worden op formaat en gewicht, waarna ze zorgvuldig 
en met uiterste precisie in een container geplaatst worden en 
dit allemaal volledig geautomatiseerd. Daarnaast zijn ook de 
afhandeling van speciale bagage, het vervoeren van dieren en 
het bagage reclaim proces aan bod gekomen. Het was een zeer 
succesvolle en indrukwekkende excursie waarmee weer wat ex-
tra inzicht in ingewikkelde transportvraagstukken is verkregen. 

Door: Het bestuur

Inladen bagagekar 

Alumni Reünie 
Na een lange periode van voorbereidingen, in samenwerking 
met het Alumni bestuur en de firma Huisman, was de Transport-
kunde Pandora Reünie op donderdag 4 juni 2015 eindelijk een 
feit. Zoals beloofd zou Huisman, wereldspeler op het gebied van 
“lifting, drilling and subsea solutions”, de Alumni van interes-
sante presentaties en een uitgebreide rondleiding voorzien. De 
opkomst was gigantisch en het was geweldig om te zien hoe en-
thousiast oud TEL’ers de huidige generatie studenten mooie ver-
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halen kunnen overbrengen over de goede oude tijd. Tijdens de 
presentaties en rondleiding werden er scherpe vragen gesteld 
en onder het genot van een drankje en een heerlijk buffet werd 
over van alles gediscussieerd. De diverse opkomst, waaronder 
huidige studenten en oud TEL’ers uit jaarring 1964, en het ent-
housiasme van Huisman hebben ervoor gezorgd dat de reünie 
enorm geslaagd was. Wij kijken alvast uit naar de volgende.

Mieloo & Alexander
Ook  dit jaar zijn we op stap geweest met Mieloo & Alexander, 
een specialist in het automatiseren van processen met behulp  
van automatische identificatie tecnieken, bv. RFID. Na een intro-
ductie presentatie over Mieloo & Alexander zijn we vertrokken 
naar TATA Steel in IJmuiden om een van de projecten van Mieloo 
& Alexander te bekijken. De rollen staal die hier geproduceerd 
worden worden vaak verscheept op speciaal ontworpen ‘pallets’ 
en om bij te houden waar deze pallets allemaal heen gaan zijn 
deze uitgerust met een RFID chip. TATA Steel zelf is een erg ind-
rukwekkend bedrijf wat met al haar operaties een enorm opper-
vlak beslaat, inclusief een eigen bulk haven om de ijzererts en 
kolen gemakkelijk in te kunnen voeren. Naast verschillende fab-

rieken om deze grondstoffen te prepareren zodat ze de ovens in 
kunnen staan er ook nog 2 gieterijen en 3 enorme walsstraten. 
Hier worden platen staal van meer dan 30 cm dik gewalst tot het 
dunner is dan 1 mm. Na de enorme opslaghal gezien te hebben 
waar de pallets van Mieloo & Alexander volgeladen met rollen 
staal klaar staan voor vertrek zijn we met de studenten en een 
aantal werknemers van Mieloo & Alexander gaan dineren bij 
de Wijnhaven in Delft. Alles bij elkaar een zeer gelsaagde dag 
waarbij we kennis hebben kunnen maken met 2 interresante 
bedrijven. 

Buitenlandreis 2015
Afgelopen zomer heeft de buitenaldnreis van het dispuut plaats-
gevonden. Dit jaar ging de reis naar China, waar we Shanghai en 
Beijing hebben aangedaan. De BuCo heeft er veel tijd in gesto-
ken en een zeer geslaagde 2 weken neegezet. Op pagina 20 en 
21 staat een uitgebreid verslag van deze geweldige reis. 

Terugblik op afgelopen jaar 
Als bestuur van 2014/2015 het dispuut kijken we met zijn vieren 
met voldoening terug op ons eerste jaar van de master. Naast 
alle leerzame en leuke activiteiten met de studenten hebben 
we samen met de vakgroep nieuwe stappen gezet ter ver-
betering van het onderwijs voor de nieuwe lichting. Bestaande 
samenwerkingsverbanden met partners zijn versterkt en een 
aantal interessante nieuwe bedrijven zijn verwelkomd als part-
ner. Als kers op de taart jaar hebben we in samenwerking met 
het Alumni bestuur en de firma Huisman een interessante en 
drukbezochte Alumni reünie georganiseerd die erg geslaagd 
was. Het was een jaar dat wij niet snel zullen vergeten en hi-
ervoor willen we graag alle studenten, docenten, partners en 
alumni bedanken!

Alumni Reüni bij Huisman Schiedam

Wokken met het bestuur en de BuCo

Dineren bij de Wijnhaven met Mieloo & Alexander
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Beste Lezer,

Inmiddels zit het eerste kwartaal er al op en heeft de nieuwe 
groep studenten intensief kennis gemaakt met de wereld van 
Transportkunde. 
Het jaar begon met 2 introductiedagen waarbij 35 studenten 
APM Terminals op de maasvlakte in Rotterdam bezochten. De 
middag was gereserveerd voor sportactiviteiten op het strand 
van Zandvoort waarbij iedereen elkaar beter leerde kennen. Na 
een heerlijke avondmaal ging de hele groep richting het hostel 
om de strijd aan te binden in een heuse transport “quiz”. Hierna 
werd de avond besloten met wat biertjes en ging er zelfs een 
groep fanatiekelingen nog even Haarlem in. 
De volgende dag ging iedereen aan de slag met een case en 
werden de introductiedagen besloten met een borrel in het 
“Lagerhuysch”. Dit was een mooie manier om iedereen elkaar te 
laten leren kennen. 

Van het nieuwe bestuur

VAN HET NIEUWE BESTUUR

Na een geslaagde vraagactie, waren wij als nieuw bestuur er 
helemaal klaar voor om aan een mooi jaar te beginnen. Voor dat 
we echt de touwtjes in handen kregen moest iedereen natuurli-
jk door zijn voorganger ingewerkt worden. 

Om dit mooie jaar in te luiden was er een wisselborrel waarbij 
het oude bestuur ons presenteerde als het nieuwe bestuur. De 
borrel was erg gezellig en wij willen als nieuw bestuur graag het 
werk van onze voorgangers verder zetten. We verwachten een 
mooi jaar met een hoop excursies, lunchlezingen, borrels en 
een fantastische studiereis. We zullen ons blijven inzetten om de 
schakel tussen de studenten en de vakgroep zo goed mogelijk 
te krijgen. 

Met vriendelijke groet,

Maurits Hooft 

Door: Het nieuwe bestuur

Bestuursoverdracht tijdens de borrel

Bedankjes namens en voor het nieuwe bestuur



It is a bumpy ride in the Air Transport World as game changers 
are settled in a market which was once government business. 
The impact is visible in Europe with the upcoming of Basic 
Service Airlines (BSA) like EasyJet and Ryanair opening up and 
connecting economic regions in Europe instead of only the Eu-
ropean capital cities which were the classic destinations of the 
Full Service Airlines (FSA’s).  In the meanwhile these BSA’s are the 
largest carriers of passengers in Europe. The FSA’s like Lufthansa 
and AF-KLM are struggling to stay profitable. During the finan-
cial crises in 2009 many USA airlines went into Chapter 11 to 
restructure the and to negotiate new terms and conditions with 
the pilots. Probably AF-KLM need first to encounter disruption  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
before they can manage restructuring the company.  
The other game changer is the new global and geographic piv-
otal role served by the airlines from the Gulf States like Etihad, 
Emirates and Qatar. These airlines are linking the African con-
tinent, Australia, the Americas and Europe supported by eco-
nomic growth in Asia. Today there is a direct flight Dubai–Seattle 
serviced by Emirates surpassing Frankfurt, London or Amster-
dam. Seattle is home town of Amazon, Microsoft, Starbucks and 
Boeing and therefore a hotspot for travellers. Upcoming airlines 

from the Gulf States compete not only on price; it is the quali-
ty of service, personalized on the customer demand which be-
comes increasingly a differentiator to compete on. New types 
of aircraft like the B787 was designed to circumvent classic hub 
and spoke air transport systems, these type of aircraft connect 
large economic zones globally. The A380 aircraft improves the 
Hub and Spoke system by increasing seat capacity. 
Another is the development of mega cities around the world 
with strong economic growth for instance in China. Probably 
the classic Full Service Airlines  (FSA) like AF-KLM can pick-up 
on this trend by connecting mega cities at long distances which 
appears to be a new paradigm. Mega cities are becoming the 
new value drivers for air transportation. The uncomfortable sit-
uation for Europe is that these mega cities (25 million+) will ap-
pear in Asia, Africa and the America’s. From this perspective the 
Netherlands should create an attractive Deltastad Metropole 
with world class companies to stay attractive for  travellers from 
other continents.   
  
Wouter Beelaerts

Van de Sectie | 7
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TEL STUDENTEN 2015 - 2016

Begin september zijn er 32 enthousiaste studenten begonnen 
met hun master Transport Engineering and Logistics. Het jaar 
werd goed ingeluid met twee introductiedagen waarin kennis 
maken centraal stond. Met de studie, maar ook met elkaar!

De eerste dag werd er vooral kennis gemaakt met de studie 
door middel van een bezoek aan de tweede Maasvlakte. Hier 
is een korte presentatie en rondleiding gegeven over de APM- 
terminal. Al rijdend over het terrein, vertelde de tour guide van 
alles over de kranen en containers. Iedereen heeft een mooie 
impressie gekregen van de werking van een container terminal. 

Na deze “tussenstop”, vertrok de bus richting Zandvoort om daar 
een frisse duik te nemen en daarna te genieten van de heerlijke 
hamburgers. Even later maakten we kennis met de bar van het 
hostel te Haarlem, waar tevens een transportquiz werd gegeven 
door de docenten. 

Al met al, een uitstekend begin met 32 enthousiaste studenten! 

Daan de Boer Pritish Bose

Pankaj Dheer Eric van Enter
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Vincent 
Groeneweg

Mariëlle van den 
Hoed

Thijs 
Hogenboom Maurits Hooft Florian Hutten

Helianne Kalff Kadir Karaca Rutger Koffeman Frans de Kok Vincent de 
Leeuw

Coen van der 
Linden Michiel Lodder Jurriaan 

Meijboom Matt Meissner Pieter Bas 
Noordhoek Hegt

Laura van Noort Kars Ruigrok Matteo Schiaretti Harmen 
Schölvinck

Femke Sickler

Sergej Stammes Fredrik Svedhem Joris Triepels Bert Vogel

Kelly de Vos Peter Vos

Ruben Swart

Lars Wissink



Dagelijks reizen er tussen de 45.000 en 60.000 passagiers met 
KLM via Schiphol naar een bestemming ergens op onze planeet. 
Dat betekent ook dat er tienduizenden koffers per dag vanuit een 
inkomende vlucht op tijd bij een uitgaande vlucht moeten verschij-
nen. Dat is immers het product dat KLM aan haar klanten verkoopt: 
een passagier reist samen met zijn of haar koffer naar de gekozen 
eindbestemming. 
Binnen KLM is de afdeling Baggage Turnaround Services (BTS), 
opgedeeld in een Platform en een Baggage gedeelte, verantwoor-
delijk voor de afhandeling van de bagagestromen. In dit artikel 
wordt specifiek geschreven over de activiteiten van BTS-Baggage, 
met name ingezoomd op de manier waarop binnen deze afdeling 
omgegaan wordt met innovatie. 

BTS Baggage is als afdeling met ongeveer 1000 medewerkers 
verantwoordelijk voor bagage vanaf het moment dat dit uit het 
binnenkomende vliegtuig op een ULD (kar of container) ge-
plaatst is, tot aan het moment dat ditzelfde stuk bagage weer 
op een ULD bij de uitgaande vlucht op het platform geplaatst  
is of door de passagier in de aankomsthal van de bagageband 
gehaald is. Dit proces is opgedeeld in een inkomend gedeelte, 
waar de individuele koffer zo snel mogelijk het Baggage Han-
dling System van luchthaven Schiphol ingebracht wordt, een 
transport gedeelte tussen inkomende en uitgaande locatie (be-
heerd door de luchthaven) en een uitgaand gedeelte (waar de 
koffer weer opgemaakt en gekoppeld wordt aan een uitgaande 
vlucht. 

Vandaag de dag komt hier, zowel in het inkomende als in het 
uitgaande proces, nog veel handwerk aan te pas. Dat maakt ook 
dat het werken bij BTS Baggage fysiek zwaar is voor de team-
leden. Daar komt nog bij dat het werkaanbod sterk wisselt in 
intensiteit over de dag. KLM werkt namelijk met 7 ‘golven’, waar-
bij binnenkomende en uitgaande vluchten zo strak mogelijk op 
elkaar gepland worden om overstaptijd op Schiphol te minimal-
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Bagageafhandeling Bij KlM

iseren en zo een optimaal netwerk aan te kunnen bieden aan 
haar passagiers. De medewerkers van BTS Baggage hebben dus 
te maken met piekperiodes van zware fysieke inspanning afge-
wisseld met periodes die rustig zijn. Het creëren van een systeem 
waarin dit werkaanbod op een evenredige manier verdeeld is 
lijkt vooralsnog niet mogelijk omdat dit zou betekenen dat KLM 
haar netwerk compleet anders moet inrichten, wat commercieel 
niet interessant is. Tot slot is het zo dat de gemiddelde leeftijd 
van de medewerkers bij BTS-Baggage oploopt (gaat richting de 
50) en deze medewerkers over het algemeen al lange tijd (meer 
dan 15 jaar, velen zelfs meer dan 20 of 25 jaar) hetzelfde werk 
doen. Dit is iets wat ook zijn tol eist van het lichaam van de me-
dewerkers. 

Innovatie vanuit visie en noodzaak 
Air France KLM zit al een aantal jaren in een zware periode 
waarin verlies gemaakt wordt. Als bedrijf hebben wij veel moe-
ite om een passend antwoord te vinden op aan de ene kant de 
low cost carriers (die ondertussen zich ook meer en meer richten 
op business passagiers) en aan de andere kant de carriers uit het 
Midden Oosten (die product van eenzelfde of betere kwaliteit 
voor veel lagere prijzen in de markt zetten). Hoe positioneren wij 
onszelf daartussen zonder afstand te doen van de identiteit die 
we als bedrijf, KLM en Air France apart als afzonderlijke carriers 
in de overkoepelende holding, hebben opgebouwd in de loop 
der jaren? Om dit succesvol te doen moet er voldaan worden 
aan twee dingen: een duidelijke visie voor de toekomst (een 
doel om ons als bedrijf op te richten) en zorgen dat we opera-
tioneel goedkoper worden (we zijn nu simpelweg te duur). 

De visie voor de grondoperatie van KLM op Schiphol is dat wij de 
beste grondafhandelaar van Europa willen worden. Dit gaan we 
echter wel doen op een voor onze medewerkers sociale manier 
(dit is ook onderdeel van de identiteit van ons bedrijf ). Dit betek-
ent automatisch dat we via twee verschillende aanvliegroutes 

Door: Dennis van Kleef



kijken naar het begrip ‘innovatie’. Enerzijds moeten wij op tech-
nisch vlak innoveren om de visie te kunnen verwezenlijken, 
anderzijds moeten we ervoor zorgen dat we met onze huidige 
populatie medewerkers een stuk goedkoper gaan worden. In-
noveren doen we dus zowel vanuit visie als vanuit de noodzaak 
om de fysieke belasting voor de medewerkers te verminderen. 

Mechaniseren & standaardiseren 
In de industrie, bijvoorbeeld de auto-industrie, zien we dat het 
terugdringen van fysieke belasting een gevolg is geweest van 
mogelijkheden om werkzaamheden de standaardiseren en te 
mechaniseren (medewerkers worden meer en meer operator 
dan uitvoerende). Eenzelfde beweging heeft ook bij ons plaats-
gevonden: de automatische laadrobots die KLM in haar Zuidhal 
heeft staan (zie foto) doen het zware werk voor de medewerk-
ers. Een grote uitdaging hierin is echter dat wij op het gebied 
van koffers maar tot een bepaalde mate van standaardisering 
kunnen komen, omdat er vele verschillende soorten koffers en 
tassen bestaan. Het optimaal beladen van een kar of container is 
dus iedere keer alsof je een Tetris-spel speelt. Om in de parallel 
met de auto-industrie te blijven: bij ons kunnen we niet exact 
dezelfde handeling laten repeteren en op die manier een zeer 
hoge mate van automatisering realiseren, maar zullen we inter-
pretatie en ruimtelijke inschatting (iets waar onze medewerkers 
erg goed in zijn) toch op een intelligente manier moeten vatten 
in bijvoorbeeld onze robot als we naar de volledig geautomati-
seerde wereld toe willen. Samen met de leverancier van de ro-
bot (Grenzebach) en de luchthaven Schiphol blijven we continu 
op zoek naar verbeteren voor onze robots. 
We kunnen ook naar mechanisatie kijken op een ander niveau, 
waarbij we puur de fysieke belasting willen wegnemen of sterk 
verminderen bij de medewerker maar hem of haar nog wel de 
tetris-puzzel (het denkwerk van passen en meten) laten uitvo-
eren. Op dit vlak zijn de afgelopen jaren technische oplossingen 
geïnstalleerd die we tilhulpen hebben genoemd, zoals hier op 
de foto te zien is. Met wisselend succes overigens: ook hier had-
den we te maken met het feit dat er harde en zachte koffers zijn 
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in combinatie met zware en lichte koffers die ook nog eens wel 
of niet geseald zijn. Op dit moment wordt er in het uitgaande 
proces gewerkt met het zogenaamde Container/Cart Loading 
System (CLS). De CLS is een plateau dat in hoogte, breedte en 
lengte kan bewegen en op die manier een koffer vanaf de lateral 
(uitgiftepunt van het bagagesysteem) op het plateau geschoven 
kan worden en zonder zware fysieke inspanning in de container 
of op de kar geplaatst kan worden. 

In het binnenkomende proces hebben we op bepaalde plekken 
een Container Unloading System (CUS) geïnstalleerd; een appa-
raat dat vergelijkbaar is met de CLS maar nu gericht is op het 
reduceren van de fysieke belasting bij het lossen van contain-
ers. Daarnaast hebben we in het binnenkomende proces ook 
een volledig gemechaniseerde oplossing voor het lossen van 
containers. Dit apparaat is wel complex en daarmee vrij gevoe-
lig voor storingen, maar neemt wel de complete fysieke belast-
ing voor het lossen van een container weg. De basis van deze 
machine is een schudder in combinatie met een kantelaar die 
ervoor zorgen dat de keurig gestapelde koffers in de contain-
er daaruit geschud worden. De uitdagingen zitten in het goed 
positioneren van de container, het zorgen voor een soepele 
aanvoer en na het schudden dat de koffers die willekeurig op 
een lopende band vallen wel op de juiste, gesorteerde manier 
het systeem van de luchthaven in kunnen voor transport naar 
de uitgaande lateral. We zien dat er een groep zeer betrokken 
medewerkers is die er het meeste uit willen halen en kunnen ha-
len, maar moeten in de beeldvorming nog veel werk verrichten 
om te laten zien dat het een betrouwbaar product is. Daarnaast 

Koffers worden ingeladen met een automatische laadrobot 

Koffers inladen met behulp van een mechanische tillhulp ClS

Uitladen met de CUS gaat sneller en zonder fysieke inspanning
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raakt dit aan een andere discussie: wat is belangrijker? Goede 
performance of het ‘beschermen’ van de medewerkers? Beide 
zijn zeer belangrijk uiteraard, maar wat zou jouw antwoord zijn 
als de vraag praktisch neerkomt op of je liever een klant z’n kof-
fer wilt redden of de rug van een medewerker? 

Gelukkig zijn er ook oplossingen denkbaar waarbij de vorm en 
het gewicht van de koffer niet van invloed zijn op de effectivite-
it en efficiëntie van de toepassing. Wat opvalt is dat hierbij het 
toch vaak de eenvoud van de oplossing is die het succes bep-
aalt: ofwel het eerder weglaten dan toevoegen van component-
en en het kritisch kijken naar ‘waarom doen we dit zo?. Neem 
als voorbeeld het Deense bedrijfje BBHS (zie bbhs.dk), die een 
soort kar ontwikkeld hebben die door gebruik te maken van de 
zwaartekracht en een eenvoudig opzetstuk voor een lopende 
band het lossen van koffers dusdanig vereenvoudigd lijkt te 
hebben dat een medewerker én nauwelijks tot geen fysieke in-
spanning meer hoeft te leveren én daarbij ook productiever kan 
worden dan voorheen. Is dit de ideale oplossing? We zullen het 
zien, we zijn aan het onderzoeken of we hiermee op Schiphol 
onze complexe transferstromen kunnen verwerken en of een 
pilot in 2016 de moeite waard is. 

Uitdagingen 
Een van de uitdagingen die vaak de kop opsteekt bij innovatie 
is het investeringsvraagstuk: we gaan iets doen wat veel geld 
kost en geen 100% garantie op succes biedt. Als het bedrijf dan 
ook nog in zwaar weer zit, is de tendens om grote investeringen 
waarvan de return on investment moelijker van tevoren con-
creet te maken is maar even uit te stellen of niet te overwegen. 
Toch zien wij dat we moeten blijven investeren in onze medew-
erkers en ervoor moeten zorgen dat we de fysieke belasting naar 
beneden krijgen. 

Daarnaast merken we dat het een uitdaging is om de me-
dewerkers allemaal te laten werken met de gemechaniseerde 
oplossingen, met name de CLS en de CUS. Men ziet niet altijd 
het nut ervan in omdat men in de loop der jaren zo zeer gewend 
is geraakt aan het werk dat een verandering van werkwijze met 
veel moeite te bewerkstelligen is. Het gevaar is namelijk dat men 
gaat zeggen: ‘ik moet dit ding gebruiken van Dennis, maar ik zie 
er totaal het nut niet van in’. Dat is niet de juiste motivatie. Hierin 
is het dus belangrijk om de medewerkers al vanaf het begin te 
betrekken bij het ontwerpen en realiseren van dergelijke tech-
nische oplossingen. 

Toekomst
Ik denk af en toe aan de film Avatar, waar de mens voor zichzelf 
complete exo-skeletons heeft ontwikkeld waarmee men de 
andere planeet makkelijker kan verkennen. Hoe mooi zou het 

zijn als onze medewerkers naar het werk komen, in een soort 
exo-skeleton stappen en zonder dat het fysiek moeite kost hun 
werk kunnen doen? Futuristisch? Misschien, maar de eerste 
ontwikkelingen op dit vlak (specifiek voor bagageafhandeling) 
hebben zich al aangediend. En wel van iemand van de TU Delft. 
Maar wie zegt dat we bagageafhandeling nodig zullen blijven 
hebben? Mogen wij jullie uitdagen om het eerste systeem te be-
denken waarbij een passagier samen met zijn/haar koffer reist, 
waarbij alle checks op het gebied van safety en security gedaan 
worden, we zeker stellen dat de juiste persoon met de juiste 
koffer reist, maar er überhaupt geen ingewikkeld bagagesys-
teem meer nodig is? Tot die tijd zullen wij door blijven zoeken 
naar mogelijkheden om het huidige systeem te optimaliseren 
naar effectiviteit (juiste koffer op het juiste moment bij de juiste 
vlucht), kostenniveau en fysieke belasting van de bagage me-
dewerkers. 

Dennis van Kleef bij KLM
Na de bachelor Werktuigbouwkunde aan de TU Delft heb ik ge-
kozen voor de master PEL. Voor mijn afstuderen mocht ik aan de 
slag met het besturingsmodel van de catering distributieketen 
van KLM Inflight Services. Om wat te verbreden heb ik gesol-
liciteerd op het management traineeship bij KLM. Daar heb ik 
vervolgens de 4 opdrachten van 6 maanden uitgevoerd bij ach-
tereenvolgens het onderhoudsbedrijf (Engineering & Mainte-
nance), E-commerce, Operations Control en als laatste een half 
jaar als operationeel leidinggevende een gedeelte van de KLM 
Cargo operatie aangestuurd (in ploegendienst).
Na het met succes afronden van het traineeship heb ik ervoor 
gekozen om als Unit Manager bij BTS-Baggage aan de slag te 
gaan. Enerzijds omdat we daar voor grote organisatorische 
wijzigingen staan, anderzijds omdat ik daar toch ook weer meer 
mijn PEL-achtergrond kan gaan gebruiken om het logistieke ba-
gagestysteem naar een hoger plan te brengen. Heb je interesse 
in een stage bij KLM of wil je meer weten over het traineeship? 
Mail mij op dennis-van.kleef@klm.com!

Ter land, ter zee en in de lucht

Koffers wachten op een transfer in de bagagekelder



Instrumentatie en systeemoplossingen voor de procesindustrie
KROHNE is wereldwijd toonaangevend op het gebied van ontwikkeling en productie 
van innovatieve en betrouwbare meettechnologie en biedt meetoplossingen voor alle 
denkbare industrieën.

Sinds de oprichting in 1921 is KROHNE geleidelijk aan gegroeid tot een wereldwijde 
onderneming met meer dan 3000 werknemers, 15 productielocaties en 43 internationale 
bedrijven. Waarvan KROHNE in Dordrecht één van de grootste vestigingen is.

Of het nu gaat om flow-, niveau-, druk-, temperatuur of analysemeting, van toepassingen 
in de chemie, energie, water tot voedingsmiddelensector – KROHNE heeft voor iedere 
toepassing altijd een meetoplossing.

Onze medewerkers zijn dagelijks bezig met productie verbetering 
en innovatie van meetapparatuur. Geïnteresseerd? Kijk eens op onze website.

Succes is meetbaar



Schiphol is met bijna 60 miljoen passagiers 
per jaar het op 4 na grootste vliegveld van 
Europa. 
Per jaar zijn er ongeveer 450.000 vliegbewe-
gingen, in piek uren is dit één vliegtuig per 
minuut.
Schiphol heeft 6 start- en landingsbanen, dit is 
vergeleken met andere vliegvelden een hoog 
aantal. Dit komt door de grote variatie in 
windrichting in Nederlands.

Schiphol Airport

ad.nl
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During the study tour in China organized by the Transport Dis-
puut Pandora the massive scale of mega cities such as Shang-
hai and Beijing was impressive. The suburbanization north of 
Shanghai can be noticed during one hour with high speed train 
traveling at 300 km per hour. Are the building really inhabited 
or are these built in anticipation of people migrating from the 
rural area’s to the cities? In the Netherlands we have our own 
experiences for instance with  the Bijlmer suburb of Amsterdam.  
 According to a publication by Oxford Economic the 
largest cities in the world by 2030 will comprise of Jakarta, To-
kyo, Chongqing, Shanghai and Beijing with 28,5 or more million 
inhabitants per city.  The Chinese cities Chengdu, Hangzhou and 
Wuhan will follow suit. From a transportation system perspec-
tive one can say that the combination between metro, train and 
airport is well planned for compact cities like Shanghai and Bei-
jing. 
 The  traffic congestions in these mega cities as well as 
air pollution are top priorities for policy makers as the growth 
and impact on the environment is not sustainable. As Beijing 
was in preparation of the military parade for the 3rd of Sep-
tember, first of all hotel visitors in the area of the forbidden city 
were announced to leave their hotels for security reasons, quite 
a surprise! Probably the benefit was that we were fortunate to 
see Beijing with clear blue sky as all industries were shut down 
two weeks in advance and the car population was halved by in-
troducing two days spread between even and uneven number 
plates.   
 My first goal of the visit to China was to observe the 
implementation of lean manufacturing with the companies we 
visited. Like the previous study tour (2013) towards the Czech 
Republic companies like Skoda, Lego and Philip Morris imple-
mented the principles of lean manufacturing to improve their 
competitiveness. In and around Shanghai the companies we 
visited were ZPMC, Philips Lighting and SEW Eurodrive. These 
companies were in the starting phase of lean implementation 
with introducing a planned approach for continuous improve-
ment supported by value stream mapping.  The students were 
invited to do a quick scan on process improvement with Philips 

Lighting and SEW Eurodrive. The students presented their find-
ings to the management which appreciated a lot their analysis 
and advice. For me it was interesting to see how students picked 
up on for instance the course Advanced Operations to structure 
and execute the quick scan.  
 Another observation with SEW Eurodrive was the fu-
ture reduction of inventory levels by introducing just in time 
supplies from factories for over the whole world. Transport by 
sea is not the only method for the supply lines. The Chinese gov-
ernment is increasingly investing in infrastructure for instance 
to revamp the “silk route” to connect the west of China with the 
Middle East and Europe. The new policy is conveyed by the ex-
pression “Belt and Road” to facilitate the development of new 
supply lines with the west. 
 According to the Tsinghua University in Beijing, new 
generations of students need to be educated on how their at-
titude can help to think more independently to create new 
products or services. In the financial Times it was mentioned by 
a Professor from the USA stationed in China that students are 
not familiar with making own observations about new trends. 
They found it difficult and just followed the Professor! This is the 
new frontier to be taken by the Chinese and they are working on 
that for instance to research driver behavior in relation to driver-
less cars. More and more R&D activities are deployed in China by 
Chinese and Western companies. ZPMC which design and built 
container terminal cranes is well ahead with a strong market 
share World-Wide of 70%, however price will become less and 
less the differentiator to win the business. APMT in Shanghai 
showed us their unique consultancy services on CT technolo-
gy and advanced integral project management to handle these 
very complex projects with high investments.
 It was an exiting experience to travel around and 
meeting companies which definitely need to improve on quality 
to stay in competition as the salaries in the mega cities are ris-
ing fast. The students prepared an excellent program with many 
kilometers to walk but also good accompany with good dinners! 

Dr. Wouter W.A.Beelaerts van Blokland

NAWOORD CHINA

EXPLORING SHANGHAI AND BEIJING



“Ik flexibel?

Jazeker, met veerkracht kom je een stuk verder”

Henk Weterings

Engineering Manager Mechanical Engineering

Afstudeerders

Werkstudenten

design engineers

structurAl engineers

sAles-concepts engineers

r&d engineers

HydrAulic engineers



Ze lijken soms als paddenstoelen uit de grond te schieten: windmo-
lens. Steeds weer hoger, met meer capaciteit en langere turbine-
bladen. Het installeren van deze groene vorm van energie wordt 
een steeds grotere uitdaging. Waar de netbeheerder zoveel mogeli-
jk wind verlangt, om zo de investering terug te verdienen, wil de in-
stallateur het liefst een windstille dag om zo snel en veilig mogelijk 
te installeren. 
Tijdens mijn afstudeeronderzoek bij Mammoet heb ik onderzocht 
of het mogelijk is om op een geheel nieuwe manier turbinebladen 
te installeren.

Literatuurstudie
Nadat ik mijn mastervakken afgerond had was het tijd om een 
literatuurstudie te gaan doen. Ik wilde graag iets onderzoeken 
waar hijskranen bij betrokken waren. Daarnaast trekt innovatie 
in de zware werktuigbouw mij erg aan. 
Mijn literatuuronderzoek kreeg de titel Parallel innovations in 
wind turbines and transport engineering. Voor informatie hier-
over heb ik contact gezocht met Mammoet, één van de Ned-
erlandse bedrijven die zich bezig houdt met o.a. het installer-
en van windturbines. Zij hadden waardevolle informatie voor 
mijn literatuuronderzoek. Tevens gaven ze aan dat ze graag een 
kleine toevoeging aan bestaande equipment wilden om zo de 
installatiemogelijkheden in de on-shore windturbinebranche te 
vergroten. Een afstudeeronderzoek was geboren.
Eind oktober 2014 ben ik bij Mammoet gestart met mijn onder-
zoek. Intern heb ik eerst onderzocht waar de grootste bottle-
neck in het installatieproces zat. Het bleek dat hoge kranen, 
nodig om windturbines te installeren, ongeveer de helft van de 
tijd niet mogen hijsen vanwege een te hoge windsnelheid of te 
slecht weer. Als ik een manier zou vinden om het aantal hijsbare 
dagen per jaar te vergroten, dan zou dat de mogelijkheid geven 
om meer turbines per kraan per jaar te installeren.
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Huidige installatiemethode
De grootste windmolens op dit moment hebben een as-hoogte 
van ongeveer 120 meter en turbinebladen van ongeveer 70 me-
ter lang. Bij de vorige generatie windmolens, ongeveer 80 meter 
hoog met 45 meter lange bladen, werd er nog wel eens voor 
gekozen om de 3 turbinebladen op de grond aan de hub te bev-
estigen en de gehele rotorster in één keer op te hijsen. Tegen-
woordig wordt er vaker blad voor blad geïnstalleerd. Zodoende 
ligt de focus van mijn onderzoek ook op het zoeken naar een 
nieuwe methode voor het installeren van individuele turbine-
bladen.

INSTALLEREN VAN WINDTURBINEBLADEN

Door: Martijn Rodenburg

[1] - Installatie van een turbineblad met rupskraan



Hijs- en kraanhoogte
Om een turbineblad horizontaal vanaf een 3-uur richting 
aan een 100 meter hub te bevestigen is een kraanhoogte van 
minstens 115 meter vereist. Dit om ruimte te hebben voor de 
haak en de rigging (verbinding tussen haak en last). Gezien tur-
binebladen redelijk stijf zijn, vroeg ik me af of het mogelijk zou 
zijn om de bladen vanaf een 6-uur richting te monteren. Het 
zwaartepunt van het blad zou dan 20 meter minder ver omhoog 
gehesen hoeven te worden. Als dan, door het creëren van een 
vaste verbinding tussen blad en kraan, ook nog eens 15 meter 
rigging bespaard kon worden zou installatie mogelijk zijn met 
een 35 meter minder hoge kraan.

Wind op last en kraan
Zoals bekend zorgt wind die tegen een voorwerp aan waait 
voor een windkracht. De kracht is afhankelijk van o.a. opperv-
lakte en weerstands-coëfficiënt. Een turbineblad is vergelijkbaar 
met een vliegtuigvleugel. In de ene richting heeft het blad een 
klein windoppervlak en een lage weerstands-coëfficiënt en dus 
weinig windkracht. In de andere richting juist veel windopperv-
lak, een hoge weerstands-coëfficiënt en dus veel windkracht. Bij 
de huidige installatiemethode wordt het grote windoppervlak 
naar boven gericht om zo de kracht door (horizontale) wind te 
beperken. Wanneer het blad verticaal geïnstalleerd wordt is dit 
niet mogelijk.

Afstudeerverhaal
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Een kort korte analyse toonde aan dat een kraan een groot bui-
gend moment aan kan, zolang dit moment in dezelfde richting 
als de mast is. In de andere richting is een hijskraan juist erg 
zwak. Door het blad altijd met het grote oppervlak haaks op de 
sterke richting van de kraan te zetten wordt de capaciteit van de 
kraan maximaal benut.

Ontwerp van de manipulator
Bij de nieuwe hijsmethode is het turbineblad vast verbonden 
met de kop van de kraan. De installatie met een rupskraan, 
voorzien van hoofdmast en jib, is te zien in AFBEELDING. Om dit 
mogelijk te maken was het nodig een manipulator te ontwerp-
en. Een analyse van de benodigde vrijheidsgraden, het vereiste 
bereik en de optredende krachten resulteerde in de bladmanip-
ulator in AFBEELDING.

Conclusie van het onderzoek
Aan het eind van mijn onderzoek heb ik berekend wat het 
wind-moment is (door wind van de zijkant op blad en kraan) bij 
de maximaal toegestane windsnelheid volgens het kraanboek. 
Daarna heb ik gekeken wat de windsnelheid is om een identiek 
wind-moment te creëren wanneer gebruik wordt gemaakt van 
de vaste verbinding en de bladmanipulator.
Na het bestuderen van windkarakteristieken bleek dat installer-
en met de manipulator zorgde voor 40% meer hijsbare dagen. 
Een conclusie waar Mammoet en de TU Delft erg tevreden mee 
waren.

Aan de slag bij Mammoet
In de laatste weken van mijn onderzoek kreeg ik vanuit Mam-
moet de vraag of ik interesse had om na mijn afstuderen als 
engineer aan de slag te gaan. Dit was stiekem wel een jon-
gensdroom die uit kwam. Omdat ik niet direct een fulltime kan-
toorbaan zocht, ben ik aan de slag gegaan als Junior Engineer 
bij Mammoet Europe in Schiedam. Mijn baan biedt een mooie 
afwisseling van veldwerk, werkvoorbereiding en engineering. 
Op dit moment ben ik bezig met de voorbereiding van een klus 
waar modules tot 2000 ton met de grootste ringkraan van Mam-
moet op een FPSO gehesen moeten worden. Een totaal andere 
ordegrootte dan windturbinebladen, met minstens evenveel 
uitdaging!

Ir. Martijn Rodenburg

[2] - Bladmunipulator met turbineblad



Op 18 augustus begon de Business Tour van dispuut Transport-
kunde Pandora richting China. Met een groep masterstudenten 
van Transportation Engineering and Logistics (TEL) en een as-
sistent professor begon de reis vanaf luchthaven Schiphol. Na 
een lange vlucht met een overstap op het immense luchthaven 
van Dubai was de eerste echte bestemming een feit, Shanghai.

Het was meteen duidelijk waarvoor de reis bedoeld was, nameli-
jk om de Chinese bedrijven te bezoeken en te kijken wat China 
nog meer te bieden had. Na de lange vlucht wat uurtjes prober-
en te slapen om vervolgens vroeg op te staan om meteen naar 
het eerste bedrijf te gaan, APM Terminals Crane & Engineering 
Services. De dag bestond uit een bezoek op het kantoor van 
APMT en in de middag een bezoek aan de Shanghai East Con-
tainer Terminal. Een interessante presentatie met een leuk be-
zoek aan de container terminal zorgde meteen voor een goede 
weergave voor hoe de Business Tour zou zijn. 
Na het eerste succesvolle bedrijfsbezoek kon er voor het eerst 
een beetje cultuur geproefd worden, een rondje lopen over de 
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welbekende East Nanjing Road (een van de meest drukke win-
kelstraten ter wereld) om vervolgens een echte chinese delica-
tesse te eten, namelijk pizza. Het was dus nog even zoeken naar 
de echte Chinese dingen maar de rest van reis zou het helemaal 
goed komen.

BUSINESS TOUR IN SHANGHAI & BEIJING

Door: BuCo 2015

 De volgende dag was imposant, een bezoek aan ZPMC die im-
mens grote haven machines produceren. Met een oppervlakte 
van 2.500.000 m2 is het de grootste bouwmachines producent 
van de wereld. Ze maken voornamelijk containerkranen en bez-
etten hiermee 70% van de wereldmarkt, waarbij de nummer 2 
van de wereld een schamele 7% bezet. Iedereen wilde de im-
mens grote kranen van dichtbij zien en een stukje van de 6 km 
lange kade waarop deze kranen geproduceerd worden. Ieder-
een was onder de indruk was de immens grote en aantal kra-
nen, maar ook zeker van alle werknemers. Ze reden af en aan op 
hun scooters en uiteindelijk werd het ons duidelijk dat er 13.000 
werknemers in dienst zijn voor ZPMC. Een groot aantal wonen 
zelfs op het terrein van ZPMC waar huisvesting is voor de werk-

East Nanjing Road

Bedrijfsbezoek ZPMC



nemers. 
Na deze dagen namen we voorlopig afscheid van Shanghai, de 
eerste bezoeken waren indrukwekkend, maar voor de meest 
bekende toeristische trekpleisters ging de reis verder naar Bei-
jing. In China concurreert de trein met het vliegtuig, een reis 
van 5 uur met de hoge snelheidstrein bracht ons naar Beijing. 
Eenmaal aangekomen in het hostel werd verteld dat niemand 
een dag in het centrum van Beijing mocht zijn en we dus een 
avond in een ander hostel moesten verblijven vanwege een oe-

BUSINESS TOUR
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De reis werd voortgezet in Shanghai, met rond de 300km/u  
zijn we weer terug gegaan met de trein om daar bezoeken te 
brengen aan andere interessante bedrijven. Zo zijn er nog bez-
oeken gebracht aan Philips en SEW Eurodrive. De gedachte die 
iedereen had over chinese productiebedrijven waar honderden 
Chinezen achter een lopende band staan hadden we niet echt 
gezien gedurende de reis, omdat het voor de Chinezen de ar-

fening voor een militaire parade die de week erop zou volgen. 
Dit was gelukkig allemaal netjes geregeld en konden we zonder 
zorgen naar de Nederlandse Ambassade. Eenmaal bij de am-
bassade werd een presentatie gegeven over de situatie omtrent 
de douane in China. Het ging voornamelijk over de export van 
producten in China en wat voor interessante plannen er zijn om 
China’s export te vergroten. 

Na het bezoek aan de Nederlandse Ambassade was het dan tijd 
om te kijken naar de Chinese cultuur. Alle grote trekpleisters die 
Beijing te bieden heeft zijn bezocht, op de meest bekende na 
helaas: De verboden stad, die niet open stond voor bezoek  in 
verband met de militaire parade. Gelukkig heeft Beijing genoeg 
andere interessante dingen om te zien zoals het Olympisch park, 
Temple of Heaven Park, Lama Temple, Summer Palace, Drum & 
Bell Tower en niet te vergeten de Chinese muur! 
Het eten van Peking eend was voortreffelijk en de ambiance in 
de kleine straatjes waren geweldig, maar het was weer tijd om 
terug te gaan naar Shanghai. Maar niet voordat er een bezoek 
was gebracht aan de beste universitiet van China, namelijk Tsi-
nghua University. Een tour over de campus waar bijna alle stu-
denten van de universiteit wonen en een presentatie van hun 
professor over transport bracht ons uiteindelijk aan het eind van 
de dag. 

beidsomstandigheden en werkuitdaging toenemen, maar bij 
Philips konden we dan toch een beetje van het oude producer-
en dan toch zien. 

De reis werd tenslotte goed afgesloten door het laatste week-
end in Shanghai een aantal grote toeristische spots te bezoeken 
en natuurlijk een onvergetelijke avond in een van de vele clubs 
in Shanghai. 
Al met al is de reis fantastisch geweest en zijn we het Universite-
its Fonds Delft ontzettend dankbaar om de reis mede mogelijk 
gemaakt te hebben en daarvoor willen we ze daarom ook van 
harte bedanken!

Chinese muur

Chinees eten na bezoek aan de Ambassade

Afsluitende avond in Bar Rouge
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Achtergrond

Na een fantastische studententijd te hebben gehad in Delft, heb ik 
besloten mijn carriere op de TU Delft te verlengen. Nadat ik afge-
lopen jaar ben afgestudeerd aan de faculteit Aerospace Engineer-
ing op het vlak van validatiemodellen voor de luchtvaartindus-
trie, ben ik deze zomer gestart met een PhD aan de faculteit 3mE. 
Gevoed door mijn interesse in ondernemen – gedurende mijn studie 
heb ik een aantal bedrijfjes opgezet en uitgebouwd- en mobiliteit, 
heb ik besloten om part-time onderzoek te doen naar de mogeli-
jkheden van de ontwikkeling van een pop-up mass transport sys-
teem. De resterende tijd ontwikkel ik mobiliteitssoftware en hard-
ware-oplossingen vanuit mijn bedrijf SKOPEI. Een van de producten 
is een intelligent fietsslot dat sleutelloos geopend en gesloten kan 
worden, specifiek ontwikkeld voor deeltoepassingen in samenw-
erking met AXA Bike Security. Mijn onderzoek aan de faculteit, af-
deling Transport en Logistiek, wordt begeleid door Dr. Beelaerts van 
Blokland en Prof. Lodewijks. Het runnen van een eigen bedrijf en het 
doen van onderzoek zie ik als een perfecte combinatie. Waarbij ik 
abstract denkwerk kan combineren met fysieke implementatietra-
jecten. 

Het onderzoek 

De laatste jaren zijn er vele startups ontstaan die proberen de 
manier waarop mensen in stedelijke gebieden verplaatsen te ve-
randeren. Herkenbare voorbeelden zijn bijvoorbeeld Uber en Lyft. 
Zij hebben een proces zoals het vinden van een taxi enorm verge-
makkelijkt, terwijl ze ook de kosten naar beneden brengen. Echter 
zijn de kosten van een taxi-rit absoluut gezien hoger dan het open-
baar vervoer en kunnen de taxi’s slechts enkele personen meene-
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INTER-STEDELIJK, VRAAG GESTUURD VERVOER

men. Daarentegen zijn er ook carpool initiatieven, echter kunnen 
deze niet als een constante factor worden beschouwd, gezien de 
bezetting en aanbod van ritten niet gegarandeerd is. 

Ondanks de introductie van Uber en Lyft, is het gebruik van een taxi 
nog steeds duur in vergelijking met het openbaar vervoer. Dat komt 
deels doordat iedere individu door een eigen taxi wordt verplaatst 
en men geen opties heeft tot het delen van een rit. Mijn onderzoek 
zal zich focussen op de introductie van een alternatief vervoerssys-
teem, waarin meerdere personen een zitplaats kunnen reserveren 

Door: Niels Jacobs

Figuur 1: Een voorbeeld van inter-stedelijk, 
vraag gestuurd vervoer



op dynamisch gegenereerde routes. Hiermee kan en dynamisch 
vervoerssysteem worden gerealiseerd, ontworpen om efficiënt 
personen te kunnen vervoeren van hun huis naar werk en vice ver-
sa. Het idee achter het systeem is dat gebruikers via een app data 
achterlaten die ervoor zorgt dat een logistieke kaart kan worden 
gemaakt van de (inter)stedelijke vervoersbehoefte van personen. 
Gebaseerd op deze data, kan het systeem dynamisch routes gener-
eren waarop kleine personenbusjes (tot 14 personen) de vervoers-
behoefte invullen. 

Gebruikers kunnen middels een mobiele applicatie hun start- en 
eindlocatie opgeven, waarop het systeem de gebruiker vertelt waar 
en in welke bus moet worden ingecheckt. In plaats van gebruik 
te maken van statische routes, zal het systeem dynamisch routes 
plannen tussen de ophaalpunten waarop de meeste reizigers 
worden verwacht.

Om een alternatief aan het OV te kunnen bieden is het van belang 
dat de reistijd binnen de perken blijft. Door opstap-/uitstapplaat-
sen te genereren binnen een straal van 10 minuten lopen vanaf de 
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Gezien mijn onderzoek nog in de kinderschoenen staat, valt er 
weinig te zeggen over resultaten van het onderzoek, technische 
implementatie, laat staan de ervaringen uit de praktijk. Mocht u 
geïnteresseerd zijn ins het Pop-Up Mass Transit Systeem, kijk dan 
op www.skopeitransit.com of neem contact op met Niels Jacobs, 
jacobs@skopei.com of 065269786.

opgegeven vertreklocatie/eindbestemming, kan de totale reistijd 
worden verkort in vergelijking met het OV. De prijs van een verp-
laatsing zou door optimalisatie van de minibusjes en routes sterk 
naar beneden kunnen worden gebracht ten opzichte van indivi-
dueel taxivervoer en zelfs het openbaar vervoer. Daarmee kan het 
Pop-Up Mass Transit Systeem een doorbraak worden op het gebied 
van (inter)stedelijk vervoer. 

Figuur 3: De dynamische taxi

Figuur 2:  Huidig vraag gestuurd vervoer



Wat staat jou nog in de weg?
Op dit moment zijn wij namelijk bezig met de bouw van een nieuwe terminal op de  
tweede Maasvlakte. Een terminal die staat voor een veilige, stipte en vlekkeloze overslag van  
containers. En dat kan alleen als equipment slim wordt ingezet, goed wordt geïmplementeerd, 
constant wordt verbeterd en altijd werkt. Een enorme uitdaging voor iedereen met een 
technisch hart en de juiste instelling. Als jij dat bent, houd ons dan in de gaten. 
Want wat staat jou nog in de weg? www.werkenopdemaasvlakte2.nl
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De winter staat weer voor de deur en u kunt uiteraard niet 
wachten tot u de latten weer van zolder mag halen. Afge-
lopen jaar bent u meester geworden in het off-piste skiën 
maar helaas is uw vriendin hier geen held in waardoor dit 
niet op video vastgelegd kon worden. Dit jaar is daar echter 
een oplossing voor gevonden: de Hexo+. Deze drone is spe-
ciaal door extreme sporters ontworpen om professionele 
beelden vast te leggen met uw GoPro. U stelt de manier van 
filmen in via een handige applicatie op uw iPhone en de 
Hexo+ volgt u overal waar u gaat. Voor imposante beelden 
gemaakt met deze drone en om er alvast een voor uzelf voor 
kerst te bestellen, voor slechts 1349 Dollar, gaat u naar www.
hexoplus.com 

HEXO+

Gadgets

Tegenwoordig zijn smartphones niet meer weg te den-
ken uit ons straatbeeld. Bijna iedereen heeft er een en 
de mogelijkheden lijken eindeloos. Om dit allemaal be-
hapbaar te maken moet het scherm ook steeds groter 
worden waardoor het nauwelijks nog je broekzak past.

Aangezien een nieuwe telefoons altijd meer moeten 
kunnen en doen dan de vorige is de kans klein dat de 
voor de hand liggende oplossing, de telefoons kleiner 
maken, geen optie is. Toch lijkt Samsung de oplossing 
te hebben gevonden: een buigbaar scherm. Een klein 
beetje buigzaam zou natuurlijk zinloos zijn daarom kan 
dit beeldscherm geheel dubbelgevouwen worden. Meer hier over kan worden gevonden op: http://uk.businessinsider.com/sam-
sung-bendable-smartphone-2014-11?r=US. 

FLEXIBELE SMARTPHONE

Door: Maurice Lammerts

Door: Gijs de Haan
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De HEXO+ met GoPro



Hersenkrakers

Goed lezen is voor ingenieurs niet eenvoudig, maar raadsels 
vinden we vaak leuk, succes!

Op het plaatje hiernaast zie je een auto netjes in en vak ge-
paarkeerd staan. Om de auto terug te vinden is het natuurlijk 
handig om het nummer van de parkeerplaats te onthouden. 
De nummers volgen een bepaalde reeks. Kunt u uitvogelen 
wat het nummer onder de auto is?

Oscar heeft twee karaffen wijn, in de een zit rode (karaf 1) en in de andere witte 
wijn (karaf 2). In beide karaffen zit evenveel wijn. 

Oscar heeft geen verstand van wijn en denkt dat hij door rood en wit te mengen 
rose krijgt. Hiervoor giet hij 10% van de rode wijn in de karaf witte wijn. Vervolgens 
giet hij dit mengsel terug totdat er weer evenveel vloeistof in ieder karaf zit. 

Zit er uiteindelijk meer rode wijn in karaf 2 dan witte wijn in karaf 1 of is het ander-
som?

PARKEERPLAATS

RODE EN WITTE WIJN
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Marnix is tijdens zijn wandeling verdwaald geraakt. Hij komt na een tijdje op een T-splitsing en weet dat één kant de weg naar 
huis is. Bij de T-splitsing wonen twee boeren die beide weten waar Marnix heen moet. De ene boer liegt altijd en de andere 
verteld altijd de waarheid, helaas is het onmogelijk om ze uit elkaar te houden. Marnix mag één vraag stellen aan één boer. Welke 
vraag moet hij stellen? 

T-SPLITSING

Parkeerplaats: 87
Rode en witte wijn: Evenveel rode wijn in karaf 2 als witte 
wijn in karaf 1
T-splitsing: Als ik aan de andere boer vraag hoe ik thuis kom, 
waar zou hij dan heen wijzen?






